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door volgend jaar in deze rubriek te relateren wat 
er ondertussen is gerealiseerd. 
Samenvattend kunnen we besluiten dat de aanbe-
velingen van het Comité P open deuren intrappen. 
Geen enkele aanbeveling is voor onderzoekers 
in moordzaken nieuw. Integendeel werden de 
meeste al herhaaldelijk aan het beleid gesigna-
leerd zonder resultaat. Naar aanleiding van het 
onderzoek door het Comité P zullen waarschijnlijk 
de onderzoekers van Leuven zich moeten verant-
woorden. Zoals bijna altijd als er bij de politie een 
onderzoek misloopt zullen de laagsten in rang 
het geweten hebben. De grootste tekortkomin-
gen zitten echter in sommige politiestructuren 
die afstralen op de individuele onderzoeker. We 
geloven best dat het enkele jaren duurt vooraleer 
structurele veranderingen op het terrein voelbaar 
zijn, maar toch geen 11 jaar na de politiehervor-
ming. Er wordt weinig of niets gedaan aan de 
inertie die al jaren bij sommige diensten heerst. 
Het is aangewezen dat het Comité P een onderzoek 
opent waarom haar – terechte – aanbevelingen, 
die in politiemiddens al jaren gekend zijn, niet 
gerealiseerd werden. Pas dan zal men kunnen 
vaststellen of de fouten in het Leuvens onderzoek 
individuele fouten zijn.  

Marc Bockstaele*

Naar een nationale Nederlandse politie
De Nederlandse minister van Veiligheid en Justitie 
heeft een wetsvoorstel nieuwe politiewet voorbe-
reid tot invoering van “nationale politie in één korps”. 
In de Tweede Kamer werd het op 12 januari dui-
delijk dat een parlementaire meerderheid kan 
gevonden worden voor deze hervorming. Hierdoor 
zou het aantal regionale korpsen herleid worden 
tot 10 en onder de koepel komen van één nationale 
politie. De korpsbeheerder , de politiechefs, de bur-
gemeesters en het openbaar ministerie moesten 
zich tegen eind januari 2011 ten overstaan van de 
minister uitspreken over zijn voorstel.
Het ziet er dus naar uit dat er in 2012 een natio-
nale politie komt in Nederland. Deze belangrijke 
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stap is ook noodzakelijk om beter het hoofd te 
kunnen bieden aan gewelddadige verstoringen 
van de openbare orde en rampen, om de grote 
moeilijkheden in de technische infrastructuur 
van het politiewezen te kunnen overwinnen 
en om de verspilling van mensen en midde-
len aan overbodige bureaucratie te stoppen. 
Er loopt nu wel een discussie over het feit hoe de be-
oogde nationale politie beter kan ingebed worden 
in de gemeenten. Wel houdt de burgemeester het 
gezag over de ordehandhaving en hulpverlening en 
hij moet zich hierbij verantwoorden tegenover de 
gemeenteraad en deze raad moet nauw betrokken 
worden bij het opstellen van de beleidsplannen.

Willy Bruggeman*

Oude wijn in nieuwe zakken? De aard van 
cybercrime en de implicaties voor de opspo-
ringspraktijk

1. Inleiding
Sinds medio jaren 90 van de vorige eeuw is in-
ternet voor het grote publiek toegankelijk. Het is 
verweven geraakt met ons dagelijks leven en niet 
meer weg te denken. Een recente studie toont aan 
dat 88% van de Vlamingen tussen 18 en 30 jaar en 
81% van de Vlamingen tussen 31 en 45 jaar internet 
gebruikt (Moreas, 2007). Het laatste onderzoek van 
OIVO (Onderzoeks- en informatiecentrum van de 
verbruikersorganisaties) toont aan dat 92% van de 
Belgische jongeren tussen 10 en 17 jaar op het inter-
net surft. (Hendrickx & Vercammen, 2010). Internet 
wordt voor verschillende doeleinden gebruikt, van 
het communiceren met mensen over de hele wereld 
middels e-mail of Skype tot het boeken van vakan-
ties, het doen van betalingen en het bijhouden van 
contacten via sociale netwerksites. Ook criminelen 
maken gebruik van de mogelijkheden van internet, 
in hun geval voor het plegen van hun misdrijven. 
Dat is niet nieuw. Al sinds internet voor het brede 
publiek toegankelijk is, wijzen wetenschappers 
hierop (Duncan, 1997; Van Eecke, 1997; Boerstra, 1997; 
Grabosky en Smith, 1998; Stol e.a., 1999). Lange tijd 
lijken deze vormen van criminaliteit echter geen 
prioriteit te hebben gehad van politie en justitie.
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